
۲۰ درصد پذیرش 
دانشجویان 
دکترا  استادمحور 
می شود
قاسم عمو عابدینی، 
معاون آموزشی وزارت 
علوم به مهر گفت: 
براساس مصوبه 
شورای گسترش و 
برنامه ریزی آموزش 
عالی ۲۰درصد پذیرش 
دانشجویان دکترا از 
سال ۱۴۰۲ به صورت 
استادمحور خواهد 
بود.نخستین مصوبه 
در خصوص اصلاح 
آیین نامه های دکترا 
برای سال ۱۴۰۲ و 
مبنی بر این است که 
۲۰ درصد از پذیرش 
دانشجویان دکترا از 
سال ۱۴۰۲ به صورت 
استادمحوری صورت 
گیرد.

۱۱ سال  آرش خلیل خانه 
از ادغام سازمان ملی جوانان با 
ســازمــان تربیت بدنی و تبدیل 
آن هــا به وزارت ورزش و جوانان 
می گذرد، این در حالی است که 
به اعتقاد بعضی از کارشناسان و 
مسئولان در تمام این سال ها بخش »امور جوانان« 

زیر سایه بخش »ورزش« بوده است.
به همین دلیل از اواخر مجلس نهم بار دیگر طرح 
تفکیک امــور جوانان از وزارت ورزش مطرح شد 
و دولت تدبیر و امید نیز با ارســال لایحه »اصلاح 
بخشی از ساختار دولـــت« بــه مجلس درصــدد 
احیای دوباره سازمان ملی جوانان برآمد اما همه این 

تلاش ها تاکنون بی نتیجه مانده است. 
حالا وزیر ورزش و جوانان در گفت وگو با ما از ایجاد 
قرارگاه جوانان در این وزارتخانه می گوید تا بتواند 

نقش جوانان را در این وزارت پر رنگ تر کند. 
گفت وگوی ما با سید حمید سجادی هــزاوه، وزیر 

ورزش و جوانان را در این خصوص بخوانید.

 11 ســـال از تشکیل وزارت ورزش و جــوانــان  ◾
می گذرد. عــده ای معتقدند هنوز موضوع جوانان 
در حاشیه این وزارتخانه قــرار گرفته و ورزش بر آن 
غلبه دارد. نظر شما به  عنوان متولی این وزارتخانه 
چیست؟ آیا مطالعه ای در این زمینه صورت گرفته و 

اقدامی در دست اجرا دارید یا نه؟
واقعیت این است در عمل این گونه که می گویید 
نیست. دو پــدیــده و مــوضــوع در یــک وزارتــخــانــه 
ادغام شده اند که ویژگی یکی از این دو جنجال و 

رویداد و خبر و خبرسازی و اتفاقاً پر از حاشیه است و 
مسابقه دارد و به همین دلیل نیز مورد اقبال و توجه 
بیشتر افکار عمومی و رسانه هاست؛ اما در مقابل 
آن، موضوع جوانان قرار دارد که چه در زمانی که 
سازمان ملی جوانان متولی آن بود و چه معاونت 
فعلی در وزارتخانه به عنوان دستگاهی که مطالبه گر 
است نیازهای جوانان را مثلاً وام جوانان، مسکن 
جوانان، جوانی جمعیت و... پیگیری می کند و ما 

به صورت ستادی مسئول امور هستیم.

این گونه موضوع را مطرح می کنم آیا ما به  عنوان  ◾
وزارت ورزش و جوانان متولی ساخت مسکن برای 
جوانان هم هستیم یا مسئول تأمین اشتغال برای 

آن ها؟ 

بی تردید این امــور در حــوزه مسئولیت ما نیست 
بلکه باید پیگیری کنیم دستگاه های متولی درزمینه 
ــان یــا تأمین مسکن و  ــرای جــوان اشــتــغــال زایــی بـ
تسهیلات ازدواج و غیره برای آن ها چه اقداماتی 

کرده اند و از آن ها مطالبه گر باشیم.
مــا اشتغال را بــا عــنــوان اشتغال پذیری جــوانــان 
دنبال می کنیم. به این معنا که دوره هایی را برای 
مــهــارت هــای اجتماعی و مــهــارت هــای کــار ایجاد 
می کنیم یا مهارت هایی که در دوران خدمت سربازی 
می توان به جوانان آمــوزش داد. با همین هدف با 
ــرای انجام ایــن امور  نهادهای مختلف و متولی ب
قرارداد می بندیم تا مهارت های لازم به نسل جوان 

منتقل شود.
به عنوان نمونه با جهاد دانشگاهی قراردادی داریم 

که شمار قابل توجهی از سربازان که در مهارت های 
مختلفی دوره آموزشی دیدند پس از پایان دوره 

خدمت آماده پذیرش یک شغل باشند.
علاوه بر این ما متولی پرداخت وام جوانان نیستیم 
بلکه پیگیری می کنیم نظام بانکی با تأمین مالی 
که دولت و بانک مرکزی انجام می دهد این وام را 
تخصیص دهد. یا در حوزه سمن ها و سازمان های 
مردم نهاد مرتبط با حوزه جوانان مجوزهای لازم را 
صادر، نظارت و جهت دهی و نیازسنجی می کنیم تا 
ببینیم چه سمن هایی مورد نیاز جامعه است تا اگر 
به ما مراجعه کردند پرونده آن ها با سرعت پیگیری 
و تکمیل  و مجوزشان صادر شود تا فعالیت آن ها در 

جامعه شکل بگیرد.
هم اکنون حدود 4هزار سمن مرتبط با جوانان داریم 
که به طور جدی در معاونت مربوط، امورشان پیگیری 
می شود. حالا ما متولی امور اجرایی این موضوع به 

نام جوانان نیستیم بلکه ستادش هستیم.

بنابراین باید گفت موضوع جوانان یک موضوع  ◾
بین بخشی است، آیا در قالب مستقل یا سازمان 

و معاونت رئیس جمهور بهتر دنبال نخواهد شد؟
به همین دلیل و با همین نگاه بین بخشی تلاشمان 
این است یک قرارگاه جوانان در وزارتخانه ورزش و 
جوانان ایجاد کنیم که تقریباً این موضوع در مراحل 

نهایی است و می توان گفت فعال شده است.
ــه صــورت منسجم تری  بــا تشکیل ایــن قــرارگــاه ب
می توانیم پیگیری کنیم در دستگاه های مختلف 
تکالیف مرتبط با جوانان چه شــده و چقدر اجرا 
می شود.حالا این اتفاق در کنار پدیده فرهنگی و 
اجتماعی به نــام ورزش قــرار گرفته که لیگ دارد، 
مدال دارد، خبر دارد، هزار و یک جور حاشیه مثبت 
و منفی دارد و چون نمود بیشتری در رسانه ها و 
شبکه ها و حتی فضای مجازی دارد، برخی این گونه 
برداشت می کنند که موضوع جوانان در حاشیه 

قرار گرفته و می پرسند چرا موضوع جوانان به اندازه 
ورزش دیده نمی شود. درحالی که ماهیت این دو از 

این نظر متفاوت است.

قرارگاه امور جوانان که اشاره کردید طرح مدون  ◾
دارد؟ چــه زمـــان بــه طــور رســمــی تشکیل آن اعــام 

خواهد شد؟
می توانم بگویم این قرارگاه هم اکنون فعال شده و 
طرح و برنامه مدون هم دارد. درواقع این قرارگاه بر 
مبنای سند تحول دولت در حوزه جوانان طراحی و 

تشکیل شده و به زودی اعلام خواهد شد.
در هفته دولــت گــزارش خوبی در ایــن زمینه ارائــه 
می دهیم و برنامه های صورت گرفته در حوزه جوانان 
را تشریح خواهیم کــرد. در هفته تربیت بدنی در 
مهرماه هم بخش دیگری از اقدامات اطلاع رسانی 
و رونمایی خواهد شد و امیدواریم با گزارشی که 
آماده شده این ابهام که مسئله جوانان در وزارتخانه 

در حاشیه قرار دارد، برطرف شود.
در این دولت اتفاقاً توجه زیادی به موضوع جوانان 
شده است. امروز نشست شورای عالی جوانان با 
حضور رئیس جمهور برگزار می شود. نخستین 
جلسه آن هم در اسفندماه گذشته و پس از حدود 
۱0 سال وقفه برگزار شد و آقای رئیس جمهور قول 

دادند جایگاه آن را ارتقا خواهند داد.
در همین راستا من به عنوان وزیر ورزش و جوانان، 
ــودم و معاونم، آقای  دبیر شـــورای عالی جــوانــان ب
یامین پور به پیشنهاد بنده به عنوان دبیر این شورا 
منصوب شدند که بیانگر ارتقای جایگاه معاونت 

جوانان است.
بنابراین مخاطبان شما بپذیرند موضوع جوانان 
نسبت به ورزش به حاشیه نرفته و با مشاهده اثرات 
اقداماتی که در این یک سال صورت گرفته و گزارشی 
کــه آمــاده شــده متوجه خواهند شــد ایــن حــوزه با 

جدیت دنبال می شود.

وزیر ورزش و جوانان در گفت وگوی اختصاصی با قدس خبر داد

»قرارگاه جوانان« در  ایستگاه نهایی

ددستچينستچين

کیومرث سرمدی
عضو کمیسیون اجتماعی مجلس 

شورای اسلامی 

وزارت ورزش و جوانان آنچنان که شایسته 
است و باید در حد قوانین انجام شود به امور 
جوانان توجه نکرده و پیگیر مسائل اساسی 

این قشر از جمله ازدواج، اشتغال، اوقات فراغت 
جوانان و... نشده است. ضمن اینکه امور ورزش 

هم در زمینه های مختلف مثل ورزش روستایی 
معطلی های زیادی دارد. از این رو پرداختن به 
امور جوانان در ذیل وظایف وزارت ورزش را به 

صلاح نمی دانم. بنابراین باید برای حوزه جوانان 
فکری کرد. یا باید امور جوانان از وزارت یاد شده 

تفکیک و سازمانی مستقل برای این بخش ایجاد 
شود یا یک آسیب شناسی در خود نظام این وزارت 

انجام و دلایل کم توجهی به امور جوانان مورد 
بررسی قرار گیرد و دولت و مجلس برای رفع 

آن ها اقدام کنند.
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 معماری مختص پس از انقاب نداشته ایم ◾
ــزت الله  ــ ــیــم، ســیــد عـ ــســن ــه گـــــــزارش ت ــ ب
ضرغامی، وزیــر میراث فرهنگی گفت: با 
وجود گذشت بیش از 40 سال از انقلاب 
هنوز معماری و طراحی مختص به دوره پس از انقلاب 
نداشته ایم و این ضعفی است که باید جبران شود. در 
معاونت میراث فرهنگی به دنبال جبران این نقیصه و 

ضعف هستیم.

تعویق کنکور، افزایش خطا را به همراه دارد ◾
عبدالرسول پــورعــبــاس، رئیس سازمان 
ــاره تغییر زمــان کنکور ارشد  سنجش درب
ســال آینده به باشگاه خبرنگاران جوان 
ــوروز تعطیل  گفت: ســازمــان اجــرایــی کنکور در عید ن
اســت، اگر قــرار باشد کنکور ارشــد اردیبهشت برگزار 
شود، سازمان هم باید در تعطیلات نوروز فعال باشد 

و این عامل سبب فرسودگی و افزایش خطا می شود.

۸1۰ هزار معلم مشمول رتبه بندی می شوند ◾
ــر آمـــوزش و پـــرورش در  یوسف نـــوری، وزی
توییتی نوشت: یکی از دلایــل تأخیر در 
اجرای قانون رتبه بندی معلمان این بود که 
تعداد زیادی از همکارانم شامل این قانون نمی شدند. 
اما الحمدلله با اصلاحاتی که در قانون صورت گرفت، 
ــفــر از معلمان عــزیــز، مشمول  نــزدیــک بــه ۸۱0هــزارن

رتبه بندی فرهنگیان می شوند.

سفره آموزش عالی باید کوچک شود ◾
ــا، رســـول جلیلی، رئیس  ــرن بــه گـــزارش ای
دانــشــگــاه صنعتی شریف گفت: سفره 
آمــوزش عالی کشور خیلی گسترده شده 
و بودجه دولتی توان غذا دادن به این همه میهمان سر 
این سفره را ندارد، بنابراین باید آمایش جدیدی اتفاق 
بیفتد و سفره آمــوزش عالی کوچک شود تا بتواند به 

دانشگاه های اصلی بهتر برسد.

جامعه


